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§ 6 

Yttrande över remiss av motion (2017:11) om att stärka 

integrationspakt och obligatorisk samhällsinformation 

AMN 2017-0085-01.06 

Arbetsmarknadsnämndens beslut 

1. Arbetsmarknadsnämnden beslutade att hänvisa till 

förvaltningens tjänsteutlåtande som sitt svar på remissen. 

 

Ärendet 

Kommunstyrelsen har remitterat motion (2017:11) från Johanna Sjö 

(M) om att stärka integrationspakt och obligatorisk 

samhällsinformation till arbetsmarknadsnämnden för yttrande. 

Motionären yrkar att kommunfullmäktige beslutar att uppdra åt 

arbetsmarknadsnämnden: 

 att initiera en integrationspakt mellan näringsliv och staden  

 att uppdra åt arbetsmarknadsnämnden att verka för att 

samhällsorienteringen görs obligatoriskt för såväl nyanlända 

som asylsökande och avslutas med ett kunskapsprov. 

 

Arbetsmarknadsförvaltningens bedömning är att samverkan mellan 

näringsliv och stadens verksamhet är av stor vikt och betydelse för 

att nyanlända och andra snabbare ska komma ut på 

arbetsmarknaden. Arbetsmarknadsförvaltningen har genom enheten 

för extern arbetsgivarsamverkan (EfAS) arbetat strategiskt med 

frågan. En strategi för näringslivssamverkan har tagits fram. 

Arbetsmarknadsförvaltningen är stadens resurs i det operativa 

arbetet när sociala krav på sysselsättningsfrämjande åtgärder ställs i 

stadens upphandlingar. Därutöver har förvaltningen omfattande 

kontakter med näringslivet på olika nivåer i verksamheterna.  

 

Vad gäller yrkandet om att kommunfullmäktige ska uppdra åt 

arbetsmarknadsnämnden att initiera en integrationspakt mellan 

näringsliv och staden anser förvaltningen att detta redan är en del av 

nämndens prioriterade uppdrag. Förvaltningens bedömning är 

därför att detta arbete ska fortgå utifrån det pågående arbetet istället 

för att bygga en ny struktur i samma fråga.  

 

När det gäller yrkandet om att kommunfullmäktig ska uppdra åt 

arbetsmarknadsnämnden att verka för att samhällsorienteringen görs 

obligatoriskt för såväl nyanlända som asylsökande och avslutas med 

ett kunskapsprov är det en fråga arbetsmarknadsförvaltningen inte 

har rådighet över. 
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Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 

1 juni 2017. 

Förslag till beslut 

Ordföranden Emilia Bjuggren m.fl. (S), ledamoten Magnus Runsten 

m.fl. (MP) samt ledamoten Tina Kratz (V) föreslog att nämnden 

skulle besluta enligt förvaltningens förslag till beslut. 

Vice ordförande Johanna Sjö m.fl. (M) framlade ett annat förslag 

till beslut och föreslog att nämnden skulle besluta enligt detta 

förslag. 

Ledamoten Gulan Avci (L) och ledamoten Johan Fälldin (C) 

framlade ett annat förslag till beslut och föreslog att nämnden skulle 

besluta enligt detta förslag. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställde förslagen till beslut mot varandra. 

Nämnden beslutade utan omröstning enligt ordföranden Emilia 

Bjuggren m.fl. (S), ledamoten Magnus Runsten m.fl. (MP) samt 

ledamoten Tina Kratz (V) förslag till beslut. 

Reservation 

Vice ordförande Johanna Sjö m.fl. (M) reserverade sig mot 

nämndens beslut till förmån för sitt eget förslag enligt följande. 

 

Förslag till beslut: 

1. Att  bifalla motionen  

2. Att därutöver anföra följande; 

 

Arbetet med att integrera utrikes födda på arbetsmarknaden kommer 

att prägla arbetsmarknadspolitiken både på nationell och på 

kommunal nivå under lång tid framöver. Det arbete som påbörjats i 

Stockholms stad har sina förtjänster, men förslår inte. Efter två och 

ett halvt år borde det finnas resultat att redovisa och inte enbart 

lägga fram skisser över hur organisationen ser ut. 

 

Det fanns redan under Alliansens styre i Stadshuset ett samarbete 

med näringslivet dels från Jobbtorgen för matchning dels vad gällde 

praktikarbeten. Det som nämns kring yrkeshögskolan och 

praktikplatser utan har också funnit en längre tid i olika former. När 

det gäller samverkan med det civila samhället startade Anna König 

Jerlmyr ett antal olika överenskommelser, både på lokal nivå och 

över hela staden,  t ex när det gällde att öppna arbetsmarknaden för 

ensamkommande barn. Det är roligt att yrkesmentorer nämnes i så 

positiva ordalag, då det både lyfts genom en motion från Yvonne 

Fernell-Ingelström och i den moderata budgeten. 
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 Det kommer att behövas att fler går samman för att komma fram 

till nya lösningar, och en integrationspakt, med en gemensam ansats 

och en tydlig viljeförklaring är ett medel att nå dit.  

Samhällsinformationen som den ser ut idag är för begränsad, dels 

till sin personkrets, dels till innehållet men också till kravnivån. 

Samhällsinformationen bör göras helt obligatorisk, så att de som 

ansöker om uppehållstillstånd måste visa att de gått utbildningen 

och tillgodogjort sig den innan ett tillstånd kan permanentas eller 

förlängas. Det ska vara en allsidig information som på ett mycket 

konkret och handfast vis tydliggör det svenska samhällets 

uppbyggnad och spelregler och det ska vara obligatoriskt, inte bara i 

den mån att en person som avstår går miste om bidrag, utan 

obligatorisk som i att den som vill ha uppehållstillstånd faktiskt 

måste fullfölja kursen med godkänt resultat. 

Reservation 

Ledamoten Gulan Avci (L) och ledamoten Johan Fälldin (C) 

reserverade sig mot nämndens beslut till förmån för sitt eget förslag 

enligt följande. 

 

Förslag till beslut: 

1. Motion (2017:11) av Johanna Sjö (M) att stärka integrationspakt 

och obligatorisk samhällsinformation bifalls delvis. 

2. Därutöver anförs följande. 

 

En liberal integrationspolitik ger var och en de verktyg som behövs 

för att växa, försörja sig själv och fullt ut delta i det svenska 

samhället. Vi utgår ifrån varje människas potential och egna ansvar 

och att alla vill anstränga sig för att bli del av vårt land. Därför 

fokuserar vi på en arbetsmarknad som öppnas för fler, en skola som 

ger alla barn förutsättningar att klara kunskapsmålen och en 

välfungerande bostadsmarknad. Men det räcker inte. Liberal 

integrationspolitik handlar också om att befästa de liberala och 

demokratiska värderingar som präglar vårt land. Vi delar därför helt 

motionärens intentioner.  

 

Precis som motionären anser vi att Stockholms stad ska initiera en 

integrationspakt i samverkan med näringslivet och berörda 

offentliga verksamheter. Fokus i en sådan ska ligga på insatser 

såsom mentorskap, förebilder, integration, språkkunskaper i 

svenska och ökade anställningar av människor med utländsk 

bakgrund. 

 

Vi håller också med om att samhällsorienteringen måste förbättras 

och göras obligatorisk. Kunskap om hur den svenska demokratin 

fungerar i praktiken, liksom om de värden den bygger på, ska stå i 

centrum. Jämställdhet mellan kvinnor och män inklusive vikten av 

kvinnors och mäns lika rättigheter och skyldigheter i samhället 

generellt och på svensk arbetsmarknad ska betonas. Frågor om 
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hedersrelaterat våld och förtryck ska lyftas fram. Även hbt-

personers rättigheter måste behandlas och frågor om yttrandefrihet 

och tryckfrihet liksom andra centrala frågor för vårt demokratiska, 

sekulära och jämställda samhälle måste belysas. 

Ersättaryttrande 

Ersättaren Ofelia Namazova (KD) lämnade följande 

ersättaryttrande. 

Förslag till beslut; 

1. Att  bifalla motionen  

2. Att därutöver anföra följande; 

Arbetet med att integrera utrikes födda på arbetsmarknaden kommer 

att prägla arbetsmarknadspolitiken både på nationell och på 

kommunal nivå under lång tid framöver. Det arbete som påbörjats i 

Stockholms stad har sina förtjänster, men förslår inte. Efter två och 

ett halvt år borde det finnas resultat att redovisa och inte enbart 

lägga fram skisser över hur organisationen ser ut. 

Det fanns redan under Alliansens styre i Stadshuset ett samarbete 

med näringslivet dels från Jobbtorgen för matchning dels vad gällde 

praktikarbeten. Det som nämns kring yrkeshögskolan och 

praktikplatser utan har också funnit en längre tid i olika former. När 

det gäller samverkan med det civila samhället startade Anna König 

Jerlmyr ett antal olika överenskommelser, både på lokal nivå och 

över hela staden,  t ex när det gällde att öppna arbetsmarknaden för 

ensamkommande barn. Det är roligt att yrkesmentorer nämnes i så 

positiva ordalag, då det både lyfts genom en motion från Yvonne 

Fernell-Ingelström och i den moderata budgeten. 

Det kommer att behövas att fler går samman för att komma fram till 

nya lösningar, och en integrationspakt, med en gemensam ansats 

och en tydlig viljeförklaring är ett medel att nå dit.  

Samhällsinformationen som den ser ut idag är för begränsad, dels 

till sin personkrets, dels till innehållet men också till kravnivån. 

Samhällsinformationen bör göras helt obligatorisk, så att de som 

ansöker om uppehållstillstånd måste visa att de gått utbildningen 

och tillgodogjort sig den innan ett tillstånd kan permanentas eller 

förlängas. Det ska vara en allsidig information som på ett mycket 

konkret och handfast vis tydliggör det svenska samhällets 

uppbyggnad och spelregler och det ska vara obligatoriskt, inte bara i 

den mån att en person som avstår går miste om bidrag, utan 

obligatorisk som i att den som vill ha uppehållstillstånd faktiskt 

måste fullfölja kursen med godkänt resultat.  


